

ကလေးများနှင့် လူငယ်များ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးရေး ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း (Safeguarding Children and Young People Code of Conduct)

Archdiocese ၏ ကလေး ဘေးကင်းလုံခြုံရေး ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း (Child Safety Code of Conduct)က အစီအစဉ်များ၊ လှုပ်ရှားမှုများ နှင့် ဖြစ်ရပ်များထဲတွင် ပါဝင်ကြသည့် ကလေးများ၊ လူငယ်များနှင့် အပြန်အလှန် ဆက်ဆံရာတွင် ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများ နှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများက ဆီလျော်စွာ ပြုမူကြမည် ဟူသော မျှော်လင့်ချက်များဖြင့် အပြုသဘော လေးစားမှုရှိပြီး ဘေးကင်းလုံခြုံမည့် ပတ်ဝန်းကျင်ကို ဖန်တီးရန် ကူညီပေးပါသည်။

ဤကလေး ဘေးကင်းလုံခြုံရေး ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်းသည် ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ်တိုင်းသည် 'ဘုရားသခင်၏ ပုံသဏ္ဍာန်တော်နှင့်အညီ ဖန်ဆင်းပေးခဲ့သည့် ပင်ကိုယ် တန်ဖိုး' ရှိပြီး ပုပ်ရဟန်းမင်း၏ ကလေးများကို ကာကွယ်ရေး ကော်မရှင် 2016 (Pontifical Commission for the Protection of Minors 2016) ထံမှ ကာကွယ်မှုကို ရရှိထိုက်သည် ဟူသော ကျွန်ုပ်တို့၏ ခံယူချက်ကို ထင်ဟပ်ပါသည်။

သာသနာတော်အုပ်စု၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းများတွင် ပါဝင်လုပ်ကိုင်နေစဉ် ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများ နှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းတို့သည် ကလေးများ နှင့် လူငယ်များကို အလွဲသုံးစားမှု နှင့် အန္တရာယ်မှ တချိန်လုံး ဘေးကင်းစေရန် စောင့်ရှောက်ပေးမည့် ပုံစံမျိုးဖြင့် လုပ်ဆောင်ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။

ခရစ်ယာန် သာသနာတော်ဝန်ကို ထမ်းဆောင်နေကြသော သို့မဟုတ် မယ်လ်ဘုန်း ကက်သလစ် Archdiocese (Catholic Archdiocese of Melbourne) ထဲတွင် ကလေးများ၊ လူငယ်များနှင့် လုပ်ကိုင်နေကြရသော ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများ နှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းတို့သည် ကလေးများ နှင့် လူငယ်များအားလုံး၏ ဘဝချမ်းမြေ့မှုကို သေချာစေရန် တစ်ဦးချင်း နှင့် စုပေါင်း တာဝန်ယူထားရသည့် အရေးကြီးသည့် အခန်းကဏ္ဍကို နားလည်ရန် တာဝန်ရှိကြပါသည်။

ကလေးများနှင့် လူငယ်များအား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း ကြေညာချက် (SAFEGUARDING CHILDREN AND YOUNG PEOPLE CODE OF CONDUCT DECLARATION)

ကလေးများနှင့် လူငယ်များအား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း ကြေညာချက် (Safeguarding Children and Young People Code of Conduct Declaration) မှာ ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများသည် သူတို့ထံမှ မျှော်လင့်ရသည့် အပြုအမူများ နှင့် လုပ်ဆောင်မှုများကို ဖတ်ရှုခဲ့ကြကာ နားလည်ကြလျက် ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်းများကို လိုက်နာရန် သဘောတူညီကြခြင်းကို အသိအမှတ်ပြုမှု ဖြစ်ပါသည်။

ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများသည် သူတို့ စတင်လုပ်ဆောင်ချိန်တွင် **ကလေးများနှင့် လူငယ်များအား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း ကြေညာချက် (Safeguarding Children and Young People Code of Conduct Declaration)** ကို လက်မှတ်ထိုးရန် လိုအပ်သည်။

စေတနာ့ဝန်ထမ်းများသည် ကြေညာချက်ကို သုံးနှစ်တိုင်းမှာ ပြန်လက်မှတ်ထိုးရန် လိုအပ်ပါသည်။

မယ်လ်ဘုန်း Archdiocese သည် ကလေးများ၊ လူငယ်များနှင့် ထိရှလွယ်သည့် သက်ကြီးများ အားလုံးတို့၏ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး၊ ဘဝချမ်းမြေ့ရေးနှင့် သိက္ခာလေးစားရေးကို သန့်ဉာဏ် ချထားသည်။

ကလေးများနှင့် လူငယ်များ ကာယ်စောင့်ရှောက်ပေးရေး

ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း (Safeguarding Children and Young People Code of Conduct)

ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများသည် ကြေညာချက်ကို နှစ်စဉ် ပြန်လက်မှတ်ထိုးရန် လိုအပ်ပါသည်။

ကလေး ဘေးကင်းလုံခြုံရေး သင်တန်း(ဤမူဝါဒ၏ 'ဘေးကင်းရေး သင်တန်း' ကဏ္ဍကို ဖတ်ရှုပါ) ကို ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများ အားလုံး နှစ်စဉ် တက်ရန် လိုအပ်ပါသည်။

မျှော်လင့်ချက်များ

ဘယ်တော့မှ တစ်ယောက်တည်း မကျန်စေရေး စည်းကမ်း

ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများ နှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းတို့သည် ကလေးများ နှင့် ကြီးကြပ်မှုမရှိဘဲ လူငယ်များနှင့် တစ်ယောက်တည်း အတူတူ ကျန်ရစ်မှုကို ရှောင်ရှားကြရမည်။ ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများ နှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများသည် ကလေးများနှင့် လူငယ်များနှင့် လှုပ်ရှားမှုများ နှင့်/သို့မဟုတ် ဆွေးနွေးပွဲများကို အခြားသူတို့ မြင်နိုင်သည့် နေရာမှာ ပြုလုပ်ရပါမည်။

ကြီးကြပ်မှု

ကလေးများနှင့် လူငယ်များသည် ၎င်းတို့၏ မိဘ သို့မဟုတ် အုပ်ထိန်းသူများ မပါဘဲ တက်ရောက်သည့် နေရာများတွင်၊ ကလေးများနှင့် လူငယ်များအတွက် အစီအစဉ်များ၊ လှုပ်ရှားမှုများ နှင့် ဖြစ်ရပ်များကို ပြုလုပ်ပေးကြရသည့် ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများ နှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းတို့သည် ကလေးများ နှင့်

လူငယ်များကို တက်ကြွစွာ ကြီးကြပ်ပေးရန် တာဝန်ရှိကြသည်။

လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အလွဲသုံးစားမှု/မဆီမလျော်ပြုမှု

Archdiocese သာသနာတော်အုပ်စု၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းများတွင် ပါဝင်ကြသည့် ကလေးများ နှင့် လူငယ်များနှင့်အတူ သို့မဟုတ် ရှေ့မှောက်တွင် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်မှု မည်သည့် ပုံစံကိုမှ ခွင့်မပြု တားမြစ်ထားသည်။ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးက ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ်ကို လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်ချက် တစ်ခုခုကို လုပ်ဆောင်ရန် အာဏာ၊ အင်အား သို့မဟုတ် လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို အသုံးပြုလျှင် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အလွဲသုံးစားမှု မြောက်ပါသည်။

လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အပြုအမူတွင် လိင်ပိုင်း သဘာဝကို ဆောင်သည့် လုပ်ဆောင်ချက် တစ်ကြိမ် ပါဝင်နိုင်ပြီး၊ အောက်ပါတို့ ပါဝင်ကာ ၎င်းတို့ဖြင့်သာ ကန့်သတ် မထားပါ။

- လိင်ဆက်ဆံမှု၊ နမ်းခြင်း၊ ပွတ်သပ်ခြင်း သို့မဟုတ် လိင်ဖြင့် ထိုးဖောက်ဝင်ခြင်း ကဲ့သို့သော ကိုယ်ထိလက်ရောက် ပြုမူခြင်း အပြုအမူ သို့မဟုတ် ပြည့်တန်ဆာ လုပ်ခိုင်းခြင်းဖြင့် ကလေးကို အသုံးချ အမြတ်ထုတ်ယူခြင်း သို့မဟုတ် ကလေးများကို အသုံးချထားသည့် (ကလေးများနှင့် လူငယ်များ

မယ်လ်ဘုန်း Archdiocese သည် ကလေးများ၊ လူငယ်များနှင့် ထိရမှုလွယ်သည့် သက်ကြီးများ အားလုံးတို့၏ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး၊ ဘဝချမ်းမြေ့ရေးနှင့် သိက္ခာလေးစားရေးကို သန့်ရှင်းစွာ ချထားသည်။

ကလေးများနှင့် လူငယ်များ ကာယ်စောင့်ရှောက်ပေးရေး

ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း (Safeguarding Children and Young People Code of Conduct)

ပါဝင်သည့် ကာမစပ်ယှက်မှု စာအုပ်များကဲ့သို့ အရာများကို ထုတ်လုပ်ခြင်း၊

- ပရော်ပရက်လုပ်ခြင်း၊ လိင်ပိုင်းအရ ပွင့်လင်းသည့် ဆွေးနွေးမှုများကို ပြုလုပ်ခြင်း၊ လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အရိပ်အမြွက်များ ပြခြင်း၊ မဆီလျော်သည့် စာတိုများ ပို့ခြင်း၊ မဆီလျော်သည့် ဓာတ်ပုံရိုက်ခြင်း၊ မဆီလျော်သည့် အွန်လိုင်း အကြောင်းအရာများ သို့မဟုတ် ကာမစပ်ယှက်မှု သို့မဟုတ် ကိုယ်လုံးတီး ပုံများကို ပြသခြင်း ကဲ့သို့ ကိုယ်ထိလက်ရောက် မဟုတ်သော အပြုအမူ၊
- ကလေးများနှင့် လူငယ်များကို လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားမှုထဲ ပါဝင်စေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် လက်သပ်မွေးသည့် အပြုအမူ (မျက်နှာသာပေးမှု၊ လက်ဆောင်များ ပေးခြင်း၊ ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ်နှင့် လျှို့ဝှက် ဆက်သွယ်ခြင်း၊ ကြမ်းတမ်းခြင်း၊ လွန်ကဲစွာ စွဲမက်ခြင်း ကဲ့သို့)၊

ရုပ်ပိုင်းအရ ထိတွေ့ခြင်း

ကလေးများ ဘေးကင်းလုံခြုံသည့် ဝန်းကျင်ကို ဖန်တီးရေးမှာ ကလေးများ နှင့် လူငယ်များအား ရုပ်ပိုင်းအရ မထိတွေ့ရဟု မဆိုလိုပါ။ ကလေးများနှင့် လူငယ်များနှင့် လုပ်ကိုင်ရာတွင် (အားကစား ကစားခြင်း၊ ကစားရေး အုပ်စုတွင် ကလေးကို ကိုင်ထားပေးခြင်း၊ ရှေးဦးသူနာပြုပေးခြင်း၊ ဆုတောင်းပွဲမှာ လက်များကို ဆွဲကိုင်ထားခြင်း ကဲ့သို့) ဆီလျော်ပြီး နှောင့်ယှက်ရာ မကျသော ရုပ်ပိုင်းအရ ထိတွေ့မှု ရှိနိုင်ပါသည်။

ဆီလျော်သော နှင့် မဆီလျော်သော ရုပ်ပိုင်းအရ ထိတွေ့မှု အားလုံးကို ဖော်ပြပေးရန်မှာ မဖြစ်နိုင်သောကြောင့်၊ ဆီလျော်သည့် ထိတွေ့မှုကို ဆုံးဖြတ်ပေးရာတွင် အောက်ပါ အခြေခံမူများက ကူညီပေးနိုင်ကြပါသည်။

ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းတို့သည်

- ယုတ္တိကျကျ ဆင်ခြင်နိုင်သူအတွက် ဆက်စပ်အခြေအနေတွင် နှောင့်ယှက်ရာ မကျဘဲ ဆီလျော်သည်ဟု ယူဆရနိုင်သည့် (လက်မြောက် အားပေးခြင်း၊ ပခုံးကို ပုတ်ပေးခြင်း၊ လမ်းကို ကူးဖြတ်နေစဉ် ကလေးငယ်၏ လက်ကို ကိုင်ထားခြင်း၊ စိတ်ဓာတ်ကျနေသည့် လူငယ် တစ်ဦးရဲ့ ပခုံးပေါ်လက်တင် အားပေးခြင်း ကဲ့သို့) ရုပ်ပိုင်း ထိတွေ့မှုထဲ ပါဝင်နိုင်သည်။
- လှုပ်ရှားမှု သို့မဟုတ် အစီအစဉ်၏ ဘောင်များနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိသည့် ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ်၏ (လဲကျသွားသည့် ကလေးကို မယူပေးခြင်း၊ ကလေး ဒဏ်ရာရချိန်မှာ ရှေးဦးသူနာပြုပေးခြင်း၊ စိတ်ဓာတ်ကျနေသော ကလေးကို နှစ်သိမ့်ပေးခြင်း၊ ကလေး၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် အားကစား ပစ္စည်းကို ညှိပေးခြင်း ကဲ့သို့) လိုအပ်ချက်များကို တုံ့ပြန်လျက် ထိတွေ့ရန် စတင်ပြုလုပ်နိုင်သည်။

ကလေးများနှင့် လူငယ်များ ကာယ်စောင့်ရှောက်ပေးရေး ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း (Safeguarding Children and Young People Code of Conduct)

ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများ နှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများသည်

- ကလေးနှင့် လူငယ်တို့အား ရုပ်ပိုင်းအရ ထိတွေ့ရာတွင် သူတို့ ဘာကို ပြုလုပ်နေပြီး ရှင်းပြရန် လိုအပ်ပြီး မထိတွေ့မီ သူတို့ထံမှ (ဥပမာ၊ “မင်းနှင့်အတူ ဆုတောင်းဖို့အတွက် မင်းရဲ့ ပခုံးပေါ်ကို ငါ့လက်ကို တင်လို့ရမလား။”) ခွင့်ပြုချက်ကို တောင်းရမည်။
- ကလေးသည် ရုပ်ပိုင်းအရ ထိတွေ့မှုကို အနေရခက်ကြောင်း (ကလေးက အဝေးကို ရှောင်ထွက်သွားခြင်း၊ သို့မဟုတ် မျက်စိကို လှဲစေခြင်း၊ စိတ်ပျက်မှုကို ပြသခြင်း ကဲ့သို့) အရိပ်အမြွက်များကို လေးစားပါ။
- မတူကွဲပြားသည့် ယဉ်ကျေးမှုမျိုးစုံရှိ ကလေး နှင့် လူငယ်များနှင့် ရုပ်ပိုင်းအရ ထိတွေ့မှုဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေးမှုအလိုက် ထူးခြားမှုများကို လေးစားပါ။ ရုပ်ပိုင်းအရ ထိတွေ့မှုဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေးမှုလုပ်ကိုင်နည်းများ နှင့် ပုံမှန်ကိစ္စများမှာ သိသာစွာ ကွဲပြားနိုင်ပြီး စူးစမ်း လေ့လာရန် လိုအပ်ပါသည်။ အချို့သော ယဉ်ကျေးမှုများတွင် လူကြီးတစ်ဦး၏ လက်ကို စွဲကိုင်ထားမှုမှာ ဆီလျော်နိုင်သော်လည်း၊ အခြားသော ယဉ်ကျေးမှု အုပ်စုများထဲတွင်မူ ဆွေမျိုးမဟုတ်သည့် လူကြီးတစ်ဦး သို့မဟုတ် လိင်မတူ လူကြီးတစ်ဦးနှင့် ရုပ်ပိုင်းအရ ထိတွေ့မှုကို ခွင့်မပြုပါ။
- မသန်စွမ်းမှု ရှိသည့် ကလေးများနှင့် လူငယ်များ၏ စွမ်းဆောင်နိုင်စွမ်းကို လေးစားပါ (ဥပမာ၊ မသန်စွမ်းသော လူငယ် တစ်ဦး၏ လွတ်လပ်မှုကို လေးစားသည့် အနေဖြင့် သူတို့ အကူအညီ လိုအပ်သလား မေးမြန်းကြည့်ပါ)။

ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများ ရှောင်ရှားရမည့် ရုပ်ပိုင်းအရ ထိတွေ့မှု

- ပါးစပ်၊ ပေါင်ခြံ၊ လိင်အင်္ဂါများ၊ တင်ပါများ နှင့် ရင်သားများနှင့် (ဥပမာ၊ နှလုံးခုန်နှုန်းထိန်း ကိရိယာကို အသုံးပြုစဉ်၊ ပါးစပ်မှ ပါးစပ်သို့ အသက်ရှူမှုတံသွင်းစဉ်)
- အလုပ်သမား သို့မဟုတ် စေတနာ့ဝန်ထမ်း ကိုယ်တိုင်က လိုချင်၍ စတင်ခဲ့သော (ဥပမာ၊ ကလေးများကို တချိန်လုံး ပွေဖက်နေတတ်ပြီး အဖော် မဲ့နေသည့် ကလေးများကို ပေါင်ပေါ်ထိုင်ခိုင်းတတ်သည့် စေတနာ့ဝန်ထမ်း)
- ယုတ္တိကျကျ ဆင်ခြင်နိုင်သူအတွက် လိင်ပိုင်း သဘောမျိုး ဆောင်သည်ဟု ထင်ရဖွယ်ရှိသော
- ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ်များ စိတ်ဓာတ်ကျစေရန် သို့မဟုတ် ထိခိုက်စေရန် ရည်ရွယ်သော
- ကြမ်းတမ်းမှု၊ နှုတ်လုပ်မှု၊ ဆော့ကစားမှု သို့မဟုတ် ကလိရမှု ပါဝင်သော
- ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ်၏ စိတ်ဆန္ဒနှင့် ဆန့်ကျင်သော
- ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ်က အကူအညီ မလိုအပ်သည့် ကိုယ်ရေးဆိုင်ရာ စောင့်ရှောက်မှုနှင့်

မယ်လ်ဘုန်း Archdiocese သည် ကလေးများ၊ လူငယ်များနှင့် ထိရှလွယ်သည့် သက်ကြီးများ အားလုံးတို့၏ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး၊ ဘဝချမ်းမြေ့ရေးနှင့် သိက္ခာလေးစားရေးကို သန့်ဉာဏ် ချထားသည်။

ကလေးများနှင့် လူငယ်များ ကာယ်စောင့်ရှောက်ပေးရေး ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း (Safeguarding Children and Young People Code of Conduct)

ဆက်စပ်သော (ဥပမာ၊ အိမ်သာတက်ခြင်း၊ အဝတ်ဝတ်ခြင်း၊ ရေချိုးခြင်း)

- ကိုယ်ရေးကိုယ်တာ ကိစ္စများ၊

ကလေးများ နှင့် လူငယ်များ၏ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုကို မြှင့်တင်ပေးရာကျသည့် နည်းလမ်းများဖြင့် ရုပ်ပိုင်းအရ ထိတွေ့မှုများကို စီမံခန့်ခွဲနိုင်ရန် **အချက်အလက်များ စာရွက် - ရုပ်ပိုင်းအရ ထိတွေ့မှု**ကို ကြည့်ရှုပါ။

အရက် နှင့် မူးယစ်ဆေးများကို သုံးစွဲမှု၊ ပိုင်ဆိုင်မှု နှင့် ပေးသွင်းမှု

ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများ နှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများ လိုက်နာရန်

- ကလေးများ နှင့် လူငယ်များအား စောင့်ရှောက်မှုထဲ မပါဝင်မီ သို့မဟုတ် ပါဝင်နေစဉ် အရက် သို့မဟုတ် ဥပဒေနှင့် ဆန့်ကျင်သော မူးယစ်ဆေးဝါးများကို မသုံးစွဲရပါ။
- ကလေးများနှင့် လူငယ်များအား သူတို့၏ စောင့်ရှောက်ပေးနိုင်စွမ်းကို ထိခိုက်နှောင့်ယှက် စေနိုင်သည့် ဆေးစာ ဆေးဝါးများ၏ ဩဇာအာနိသင်အောက်မှာ မရှိစေရပါ။
- ကလေးများ နှင့် လူငယ်များအတွက် ကျန်းမာစေမည့် (e-စီးကရက်များ အပါအဝင်) မီးခိုးမဲ့ ဝန်းကျင်ကို စီစဉ်ပေးပါ။

ကလေးများနှင့် လူငယ်များအား အရက် သို့မဟုတ် တရားမဝင် မူးယစ်ဆေးဝါးများကို ပေးသွင်းမှုမှာ တရားမဝင်ပါ။ တင်းကျပ်စွာ တားမြစ်ထားသည်။ ကလေးများနှင့် လူငယ်များအား ဆေးဝါးများ တိုက်ကျွေးခြင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး **ဆေးဝါးများကို တိုက်ကျွေးခြင်း** အခန်းကို ကြည့်ရှုပါ။

ကလေးများနှင့် လူငယ်များ၏ အပြုအမူ (စည်းကမ်းလိုက်နာမှု)ကို လမ်းညွှန်ပေးခြင်း

ကလေးများနှင့် လူငယ် အားလုံးသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ Archdiocese တွင် အပြုသဘော ခံစားရမည်ကို အာမခံပေးရန် မိမိတို့ အားထုတ်ကြပါသည်။

ကလေးများနှင့် လူငယ်များနှင့် လုပ်ကိုင်ရာတွင် ကလေးများ နှင့် လူငယ်များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက် လမ်းညွှန်ချက်များကို ချမှတ်ပေးခြင်းက ပါဝင်ပတ်သက်သူ အားလုံးတို့၏ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး နှင့် ဘဝချမ်းမြေ့ရေး အပြုအမူကို လမ်းညွှန်ပေးရန် ကူပေးပါသည်။

အချိန်အခါအားလျော်စွာ၊ အပြုအမူ စီမံခန့်ခွဲရေး မဟာဗျူဟာများကို အောက်ပါ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးရမည်။

တရားမဝင်သည့် မူးယစ်ဆေးများ

မူးယစ်ဆေး တစ်ခုခုကို ဥပဒေဖြင့် တားမြစ်ထားလျှင် တရားမဝင်ဟု သတ်မှတ်သည်။ ဥပမာ၊ ဘိန်းဖြူ၊ ကိုကင်း၊ GHB၊ စိတ်ကြွဆေး၊ ဆေးခြောက်။

မယ်လ်ဘုန်း Archdiocese သည် ကလေးများ၊ လူငယ်များနှင့် ထိရမှုလွယ်သည့် သက်ကြီးများ အားလုံးတို့၏ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး၊ ဘဝချမ်းမြေ့ရေးနှင့် သိက္ခာလေးစားရေးကို သန့်ရှင်းစင်စင် ချထားသည်။

ကလေးများနှင့် လူငယ်များ ကာယ်စောင့်ရှောက်ပေးရေး

ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း (Safeguarding Children and Young People Code of Conduct)

- ဘေးကင်းလုံခြုံပြီး အပြုသဘော ဆောင်ကာ ထိရောက်မှုရှိသည့် ဝန်းကျင်ကို အာမခံပေးရန်၊
- ကလေးများ နှင့် လူငယ်များ၏ ဘေးကင်းလုံခြုံမှု နှင့် ဘဝသာယာဝပြောရေးကို အာမခံပေးရန်၊
- နှောင့်ယှက်ရာကျသည့် အပြုမှုကို စီမံခန့်ခွဲပေးရန်၊

ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများ နှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများသည် တရားမျှတပြီး လေးစားမှုရှိကာ အသက်နှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆီလျော်သော မဟာဗျူဟာများကို အသုံးပြုကြရမည်။ ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ်အား ပြတ်သားသည့် ညွှန်ကြားချက်ကို ပေးပြီး ၎င်းတို့၏ အပြုအမူကို အပြုသဘော ပုံစံမျိုးသို့ ပြန်လမ်းညွှန်ပေးနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းကို ရရှိကြရပါမည်။

ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ် တစ်ဦးဦးက ဆက်ပြီး စိန်ခေါ်ဖွယ်ရာ ပြုမူနေလျှင်၊ မိဘများ သို့မဟုတ် အုပ်ထိန်းသူတို့နှင့် ဆက်သွယ်လျက် အပြုသဘော အပြုအမူကို အားပေးရန် လက်တွဲဆောင်ရွက်ရန် တိုက်တွန်းရပါမည်။

မည်သည့် အခြေအနေမျိုးထဲမှာမှ ရုပ်ပိုင်းအရ (ကိုယ်ထိလက်ရောက်) ဒဏ်ခတ်မှုကို ခွင့်ပြုမရနိုင်သလို၊ နိမ့်ချမှု၊ ကြမ်းကြုတ်မှု၊ ခြောက်လန့်မှု သို့မဟုတ် သိက္ခာကိုနိမ့်ချမှုဟု ယူဆနိုင်ဖွယ် ဆက်ဆံမှု မည်သည့်ပုံစံကိုမှ ခွင့်ပြုမရနိုင်ပါ။

လက်ဆောင် နှင့်/သို့မဟုတ် ငွေပေးခြင်း

လူကြီးတစ်ဦးထံမှ ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ် တစ်ဦးဦးအား လက်ဆောင်ပေးခြင်းကို လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အလွဲသုံးစားရေး ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် မျက်နှာသာပေးမှု သို့မဟုတ် လက်သပ်မွေးမှု ဖြစ်သည်ဟု ယူဆရနိုင်သည်။

သာသနာတော်အုပ်စု၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်း၏ လုပ်ရှားမှုများတွင် ပါဝင်ခဲ့ကြသည့် ကလေးများ နှင့် လူငယ်အုပ်စုအား (တန်ဖိုး တူညီသော) လက်ဆောင်များ ပေးမှု (ဥပမာ၊ အိမ်သာ ပွဲတော်ကာလမှာ ကလေးများ၏ ဝတ်ပြုပွဲ (Children's Liturgy)ကို တက်ရောက်ခဲ့ကြသည့် ကလေးများအား ချော့ကလက်ဥ ပေးမှု) ကို ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

သာသနာတော်အုပ်စု၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်း၏ (ဥပမာ၊ အရေးပါသည့် မှတ်တိုင်ကို ကျင်းပခြင်း၊ ပွဲတော်ကာလ) လုပ်ရှားမှု၏ အစိတ်အပိုင်း တစ်ရပ်အဖြစ် လက်ဆောင် ပေးရာတွင် တိုက်ရိုက် ကြီးကြပ်သူ၏ အတည်ပြုမှုဖြင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုကို အသေအချာ စီမံပေးရသည်။

ဘဏ္ဍာရေး သို့မဟုတ် ရုပ်ပိုင်း အကူအညီ တောင်းခံမှုကို စီမံခန့်ခွဲခြင်း

ဘဏ္ဍာရေး သို့မဟုတ် ရုပ်ပိုင်း အကူအညီကို စီစဉ်ပေးခြင်းမှာ ဓမ္မအဖွဲ့ဝင်၊ ဝန်ထမ်း သို့မဟုတ် စေတနာ့ဝန်ထမ်း 'တစ်ဦးဦး' ၏ တာဝန် မဖြစ်သင့်ပါ။ ငွေကြေး ထုတ်ပေးခြင်း သို့မဟုတ်

ကလေးများနှင့် လူငယ်များ ကာယ်စောင့်ရှောက်ပေးရေး

ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း (Safeguarding Children and Young People Code of Conduct)

လက်ဆောင်များကို ဝယ်ခြင်းကို မြှူဆွယ်ရေး အပြုအမူအဖြစ် ထင်မြင်ရနိုင်ပါသည်။

ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ် တစ်ဦးဦးက ဘဏ္ဍာရေး သို့မဟုတ် ရုပ်ပိုင်း အကူအညီ လိုအပ်လျှင်၊ ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်း သို့မဟုတ် စေတနာ့ဝန်ထမ်းတို့သည် ထိုသို့ တောင်းဆိုမှုကို ၎င်းတို့၏ သာသနာတော် အုပ်စု၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်း အတွင်းမှ သက်ဆိုင်သူများ (သို့မဟုတ် အထက်ရှိ ကြီးကြပ်သူ)နှင့် ဆွေးနွေးလျက် သာသနာတော် အုပ်စု၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းအား ဖြေကြားပေးရန် တင်ပြရပါမည်။

ပြောဆိုသည့် ဘာသာစကား နှင့် လေသံ

ကလေးများ၊ လူငယ်များနှင့် ဆက်သွယ် ပြောဆိုရာတွင် ဆီလျော်သည့် ဘာသာစကား နှင့် လေသံကို အသုံးပြုရန် အရေးကြီးသည်။ ၎င်းက ကလေးများ နှင့် လူငယ်များအား လက်ခံ အားပေးပြီး သူတို့၏ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ယုံကြည်မှုကို တည်ဆောက်ရန် လှုံ့ဆော်ပေးနိုင်သည်။ ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများ နှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းတို့သည် ရည်ရွယ်လျက်ဖြစ်စေ၊ မရည်ရွယ်ဘဲ ဖြစ်စေ၊ ကလေးများနှင့် လူငယ်များအား ထိခိုက်စေသော၊ စိတ်ဓာတ်ကျစေသော၊ ခြောက်လှန့်သော နှင့် သိက္ခာကျစေသော ဘာသာစကားကို သုံးနိုင်ကြသည်။ ထိုနည်းတူ၊ လူကြီးများက အသုံးပြုကြသည့် လေသံသည်ပါ ကလေးနှင့် လူငယ်၏ ယုံကြည်မှု နှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံကြောင်း ခံစားမှုကို အကျိုးသက်ရောက်နိုင်ပါသည်။ ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများ နှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းတို့သည်

- အပြုဆောင်ပြီး ဆွဲဆောင်မှုရှိသော ဘာသာစကားကို အသုံးပြုပြီး ခြိမ်းခြောက် ခြောက်လှန့်သည့် ဘာသာစကားမျိုးကို ရှောင်ရှားရမည်။
- ပြောဆိုနေသည့် အကြောင်းအရာနှင့် ဆီလျော်သည့် လေသံကို သုံးပါ။ ဥပမာ၊ အားကစား လှုပ်ရှားမှု တစ်ခုအတွင်းမှာ အားပေးအော်ဟစ်ခြင်းမှာ ဆီလျော်နိုင်သော်လည်း၊ နောက်ကျ ရောက်လာသည့် ကလေးကို အော်ဟစ်မှုမှာ မဆီလျော်ပါ။
- ခွဲခြားဆက်ဆံရေး၊ အသားအရောင်ခွဲခြားရေး၊ လိင်ခွဲခြားမှု ဘာသာစကား သို့မဟုတ် ဆက်ဆံမှုကို ရှောင်ပါ။
- ရိုင်းစိုင်းသော အမည်ဖြင့် ခေါ်ဆိုခြင်း အပါအဝင် ရိုင်းစိုင်းပြီး ယုတ်ညံ့သော သို့မဟုတ် အဆိုးမြင် ဘာသာစကားကို ရှောင်ပါ။
- ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ်တစ်ဦးအကြောင်း မဆီလျော်သည့် ဝေဖန်မှု (ဥပမာ၊ ကလေး၏ ကိုယ်အလေးချိန်ကို ဝေဖန်ခြင်း၊ အသိဉာဏ်၊ မိသားစု အခြေအနေ၊ လိင်ဆိုင်ရာ စိတ်ညွတ်မှု)ကို ရှောင်ပါ။
- သဘာဝအရ လိင်ပိုင်းနှင့် ဆိုင်သော ဘာသာစကား၊ အရိပ်အမြွက်ပြသော ဟာသ၊ နောက်ပြောင်မှုများ နှင့် စောင်းမြောင်းပြောဆိုမှုများ အပါအဝင်ကို ရှောင်ပါ။
- ဘာသာတရားကို စော်ကားမှု (ဥပမာ၊ ကျိန်ဆဲမှု) ရှောင်ပါ။

မယ်လ်ဘုန်း Archdiocese သည် ကလေးများ၊ လူငယ်များနှင့် ထိရုလွယ်သည့် သက်ကြီးများ အားလုံးတို့၏ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး၊ ဘဝချမ်းမြေ့ရေးနှင့် သိက္ခာလေးစားရေးကို သန့်ရှင်းစင်စင် ချထားသည်။

ကလေးများနှင့် လူငယ်များ ကာယ်စောင့်ရှောက်ပေးရေး

ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း (Safeguarding Children and Young People Code of Conduct)

ကလေးများ နှင့် လူငယ်များ၏ ဓာတ်ပုံများ/ဗီဒီယိုများ

ကလေးများနှင့် လူငယ်များ၏ ဓာတ်ပုံများ/ဗီဒီယိုများကို သာသနာတော်အုပ်စု၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်း၏ ရည်ရွယ်ချက်အတွက် ရိုက်ကူးခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သေချာပါစေ။ သဘောတူ ခွင့်ပြုချက် ရယူရေး လုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် မိဘများ နှင့် အုပ်ထိန်းသူတို့အား ဓာတ်ပုံများ/ဗီဒီယိုများကို မည်သို့ (ဥပမာ၊ ဝက်ဘ်ဆိုက်၊ ကြော်ငြာသင်ပုန်း၊ သတင်းစဉ်တွင်) အသုံးပြုရန်ရှိကြောင်း နှင့် မည်သည့် နေရာများတွင် ထုတ်ပြန်ရန် ရှိနိုင်ကြောင်းကို အသိပေးထားရမည်။

ဓာတ်ပုံများ/ဗီဒီယိုများကို ရိုက်ယူရာတွင် ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများ နှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းတို့က

- မိဘများ သို့မဟုတ် စောင့်ရှောက်သူက ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ်မပါဝင်ရန် ဆုံးဖြတ်မှုကို တချိန်လုံး လေးစားရမည်။ ခွင့်ပြုချက် မပေးရန်အတွက် ခိုင်လုံပြီး အကျိုးအကြောင်း ရှိသော အကြောင်းရင်းများ(ဥပမာ၊ ကလေးကို မွေးစားထားခြင်း၊ မိသားစု အကြမ်းဖက်မှု နှင့်/သို့မဟုတ် ကလေးကို ကာကွယ်ရေး စာတမ်းများက ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ်၏ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုကို ထိန်းသိမ်းပေးရန် ဓာတ်ပုံရိုက်ခွင့် မပြုနိုင်ခြင်း) ရှိနိုင်သည်။
- ကလေးများနှင့် လူငယ်များအား သင့်လျော်သည့် အခြေအနေမျိုးတွင် ဓာတ်ပုံ သို့မဟုတ် ဗီဒီယို ရိုက်မှုတွင် ပါဝင်ရေးကို သဘောတူခွင့်ပြုချက် ရယူရန် အခွင့်အလမ်းကို ပေးပါ။
- ဓာတ်ပုံ နှင့် ဗီဒီယိုကို အခြားသူတို့၏ ရှေ့မှောက်မှာ (ကြီးကြပ်မှုဖြင့်) ရိုက်ယူပါ။ တယောက်တည်း သို့မဟုတ် လျှို့ဝှက်ပြီး မရိုက်ရပါ။
- ကလေးများနှင့် လူငယ်များ၏ ဝတ်ဆင်မှု နှင့် အနေအထား ဆီလျော်ပါစေ။
- ဓာတ်ပုံ သို့မဟုတ် ဗီဒီယိုထဲက အကြောင်းအရာမှာ စက်ဆုပ်ဖွယ်ရာ (လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ အသားအရောင် ခွဲခြားရေး၊ အကြမ်းဖက်ရေး၊ ခြောက်လှန့်ရေးမျိုး) မဟုတ်ကြောင်း သေချာပါစေ။
- ဓာတ်ပုံများ သို့မဟုတ် ဗီဒီယိုကို ကိုယ်ပိုင် အသုံးပြုရန် မသိလှောင်ပါနှင့်။ ဥပမာ၊ ကလေးများ၏ ဓမ္မတေး သီဆိုမှုကို ဒေါင်းလုဒ်ယူပြီး သက်ဆိုင်ရာ သာသနာတော်အုပ်စု၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်း၏ သို့လှောင်ခန်း သို့မဟုတ် ကွန်ပျူတာ ဒရိုင်ပ်သို့ လွှဲပြောင်းပို့ရန် နှင့် ကိုယ်ပိုင် စက်ပစ္စည်းထဲမှ ဖျက်ပစ်ရပါမည်။

သာသနာတော်အုပ်စု၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းများက

- အများပြည်သူသို့ မိတ်ဆက်ပေးမှုကြောင့် ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ် ကဲ့ရဲ့ခံရဖွယ် ရှိနိုင်ခြေကို ထည့်စဉ်းစားပါ။ ဥပမာအားဖြင့်၊ မသန်စွမ်းသော ကလေးတစ်ဦး အစားအစာ ပါဆယ်ထုပ် ရယူနေပုံ ဓာတ်ပုံကို တင်ပေးလိုက်လျှင် ထိုကလေးကို ကျီစယ် နောက်ပြောင်စရာမျိုး ဖြစ်လာနိုင်သည်။
- ကလေး၏ တည်နေရာ သိရှိမှုကို ဟန့်တားရန် ကိုယ်ရေး အချက်အလက်များကို ကန့်သတ်ပေးပါ။ ဥပမာ၊ ဓာတ်ပုံ စာတမ်းတွင် နာမည် ထည့်မရေးရန် ထည့်စဉ်းစားပါ။

မယ်လ်ဘုန်း Archdiocese သည် ကလေးများ၊ လူငယ်များနှင့် ထိရလွယ်သည့် သက်ကြီးများ အားလုံးတို့၏ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး၊ ဘဝချမ်းမြေ့ရေးနှင့် သိက္ခာလေးစားရေးကို သန့်ဉာဏ် ချထားသည်။

ကလေးများနှင့် လူငယ်များ ကာယ်စောင့်ရှောက်ပေးရေး

ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း (Safeguarding Children and Young People Code of Conduct)

ဓာတ်ပုံများ နှင့် ဗီဒီယိုများကို ရိုက်ယူစဉ် ကလေးများ နှင့် လူငယ်များ၏ ဘေးကင်းလုံခြုံစေရေး အချက်အလက်များကို နောက်ထပ် သိရှိလိုပါက အချက်အလက်များ စာရွက် - ကလေးများ နှင့် လူငယ်များ၏ ဓာတ်ပုံ နှင့် ဗီဒီယို အချက်အလက်များ စာရွက်- ကလေးများ နှင့် လူငယ်များ၏ ဓာတ်ပုံ နှင့် ဗီဒီယိုကို ကြည့်ရှုပါ။

လူမှုမီဒီယာ အပါအဝင် အီလက်ထရွန်းနစ် ဆက်သွယ်မှုကို အသုံးပြုခြင်း

သာသနာတော်အုပ်စု၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများ နှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းတို့သည် သာသနာတော်အုပ်စု၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ကလေးများ နှင့် လူငယ်များကို သာသနာတော်အုပ်စု၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များ အတွက် ဆက်သွယ်ရန် မည်သည့် 'ကိုယ်ပိုင်' ဆက်သွယ်ရေး နည်းလမ်းများကိုမှ (ဥပမာ၊ ကိုယ်ပိုင် အီးမေးလ် အကောင့်၊ ကိုယ်ပိုင် လူမှုမီဒီယာ အကောင့်) အသုံးမပြုအပ်ပါ။

၎င်းတို့သည်

- သာသနာတော်အုပ်စု၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်း၏ ကိရိယာများ၊ ရှိလျှင် (ဥပမာ၊ အလုပ်ပိုင် မိုဘိုင်းဖုန်း)ကို သုံးပြီး ဆက်သွယ်ရပါမည်။
- သာသနာတော်အုပ်စု၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်း၏ အီးမေးလ်ကို သတ်မှတ်ပေးပါ သို့မဟုတ် အသုံးပြုရမည် (ဥပမာ၊ သာသနာတော် အုပ်စုအမည်@cam.org.au)။
- မိဘများ နှင့် အုပ်ထိန်းသူများ (နှင့် သက်ဆိုင်သူများ၊ ဥပမာ၊ အစီအစဉ်ကို ကြပ်မတ်ပေးသူ)ထံ 'မိတ္တူ'ကို ထည့်ပို့ရမည်။
- ဆက်သွယ်မှုကို လူတစ်ဦးချင်းထက် အုပ်စုထံ လိပ်တပ်ပို့ရမည်။
- လူမှုမီဒီယာတွင် အထူး 'အုပ်စု'(မိဘများ နှင့် အုပ်ထိန်းသူများကို ယင်းအုပ်စုထဲ ထည့်သွင်းပေးပါ) စာမျက်နှာကို သတ်မှတ်လျက် ဆက်သွယ်ရမည်။
- သက်ဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားမှု သို့မဟုတ် အစီအစဉ်ကို ကျင်းပမှုနှင့် တိုက်ရိုက် ဆက်သွယ်သည့် အကြောင်းအရာများဖြင့်သာ ဆက်သွယ်မှုကို ကန့်သတ်ပါ။
- ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ မက်ဆေ့များကို ယဉ်ကျေးပြီး ခင်မင်ဖွယ် ပုံစံဖြင့် တင်ပြပြီး ပုဂ္ဂိုလ်ရေး အကြောင်းအရာကို ကန့်သတ်ရမည်။
- ယုတ္တိကျကျ လေ့လာသူ တစ်ဦးအနေနှင့် လိင်ပိုင်း သဘာဝမျိုး၊ ရိုင်းစိုင်းသော၊ ခွဲခြားဆက်ဆံရာကျသော၊ ခြောက်လှန့်သော၊ တရားမဝင်သော သို့မဟုတ် ညစ်ညမ်းသော အရာများ ဖြစ်သည်ဟု သုံးသပ်နိုင်သည့် စာသားများ၊ ဓာတ်ပုံများ၊ ဗီဒီယို၊ ဝက်ဘ်ဆိုက် လင့်ခ်များ သို့မဟုတ် နောက်ပြောင်မှုများကို ရှောင်ပါ။
- ဆက်သွယ်ပြောဆိုမှု၏ မှတ်တမ်းကို သိမ်းဆည်းထားရမည်။
- ယခင်ကတည်းက ရှိလာခဲ့သည့် (ဥပမာ၊ ဆွေမျိုး၊ မိတ်ဆွေများနှင့်) လူမှု ဆက်သွယ်မှုများနှင့်

ကလေးများနှင့် လူငယ်များ ကာယ်စောင့်ရှောက်ပေးရေး ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း (Safeguarding Children and Young People Code of Conduct)

သာသနာတော်အုပ်စု၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်း၏ အစီအစဉ်များ၊ လှုပ်ရှားမှုများ သို့မဟုတ် ဖြစ်ရပ်များ၏ ရည်ရွယ်ချက်များ အတွက် ပြုလုပ်သည့် ဆက်သွယ်မှုကို ပြတ်သားစွာ ခွဲခြားသတ်မှတ်ပါ။

သူတို့ မပြုလုပ်ကြရန်မှာ

- မည်သည့် အခြေအနေမျိုးထဲမှာမှ ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ်ကို ဆက်သွယ်မှု တစ်ခုခုကို လျှို့ဝှက်ထားရန် တောင်းဆိုခြင်း၊
- ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ် တစ်ဦးဦးနှင့် အစီအစဉ် သို့မဟုတ် လှုပ်ရှားမှု၏ နယ်မြေ ပြင်ပတွင် 'လျှို့ဝှက်' တွေ့ဆုံရန် ဆက်သွယ်မှုကို အသုံးပြုခြင်း၊
- ကလေးများနှင့် လူငယ်များအား သာသနာတော်အုပ်စု၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းမှ ခွင့်ပြုထားသည့် ကိုယ်ပိုင် အွန်လိုင်း နည်းလမ်းများ (ဥပမာ၊ စကားပြောခန်းများ၊ ဂိမ်းဆိုက်များ သို့မဟုတ် အခြားသော လမ်းကြောင်း) ဖြင့် ဆက်သွယ်ရန် အားပေးခြင်း၊
- အခြားသူတို့ အနေနှင့် ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ် တစ်ဦးဦးကို ဖော်ထုတ်ပြီး ဆက်သွယ်ရနိုင်သည့် အချက်အလက်များကို ထည့်သွင်းပေးခြင်း (ဥပမာ၊ လူငယ် တစ်ဦး၏ လက်ကိုင်ဖုန်းနံပါတ်ကို ပို့စ်ထဲ ထည့်မပေးပါနှင့်)။

ကလေးသူငယ် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အလွဲသုံးစားမှုကို ကျူးလွန်ကြသူတို့သည် အီလက်ထရွန်းနစ် ဆက်သွယ်မှုမှ တစ်ဆင့် ကလေးများနှင့် လူငယ်များ၏ မိတ်ဆွေများ ဖြစ်သလို အယောင်ဆောင်ပြီး သာသနာတော်အုပ်စု၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းက ကြပ်မတ်ပေးသည့် အစီအစဉ်၊ လှုပ်ရှားမှု သို့မဟုတ် ဖြစ်ရပ်ဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံ "ပြင်ပတွင်" တွေ့ဆုံပွဲ စီစဉ်နိုင်ကြောင်းကို မှတ်သားရန် အရေးကြီးပါသည်။

ကလေးများနှင့် လူငယ်များနှင့်အတူ အီလက်ထရွန်းနစ် ဆက်သွယ်မှု အသုံးပြုရေး ဆိုင်ရာ အသုံးဝင်သည့် အချက်အလက်များ အတွက် **အချက်အလက်များ စာရွက် - လူမှုမီဒီယာ အပါအဝင် အီလက်ထရွန်းနစ် ဆက်သွယ်မှုကို ကြည့်ရှုပါ။**

ရာဇဝတ်မှုဖြင့် တရားစွဲခံရမှုများ သို့မဟုတ် စီရင်ချက်ကို ဖွင့်ထုတ်ပြောဆိုခြင်း

Catholic Archdiocese of Melbourne ၏ ဘောင်အတွင်းမှာ ကလေးများနှင့် လုပ်ကိုင်မှု စစ်ဆေးမှု Working with Children Check နှင့်/သို့မဟုတ် ရဲမှတ်တမ်း စစ်ဆေးမှု (Police Record Check)ကို ပြုလုပ်ရန် တာဝန်ရှိသည့် ဓမ္မအဖွဲ့ဝင်၊ ဝန်ထမ်း သို့မဟုတ် စေတနာ့ဝန်ထမ်းတို့သည် သူတို့၏ တာဝန် သို့မဟုတ် Archdiocese အတွင်းက အလုပ်နှင့် ဆက်သွယ်ပြီး ရာဇဝတ် ပြစ်မှု တစ်ခုခုဖြင့် တရားစွဲခံခဲ့ရ သို့မဟုတ် စီရင်ချက်ချမှတ် ခံခဲ့ရလျှင်၊ အောက်ပါအတိုင်း ချက်ချင်း သတင်းပို့ရမည်။

မယ်လ်ဘုန်း Archdiocese သည် ကလေးများ၊ လူငယ်များနှင့် ထိရှလွယ်သည့် သက်ကြီးများ အားလုံးတို့၏ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး၊ ဘဝချမ်းမြေ့ရေးနှင့် သိက္ခာလေးစားရေးကို သန့်ရှင်းစင်စင် ချထားသည်။

ကလေးများနှင့် လူငယ်များ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးရေး

ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း (Safeguarding Children and Young People Code of Conduct)

- သူတို့၏ “မန်နေဂျာ” ထံ၊ အလုပ်သမား သို့မဟုတ် စေတနာ့ဝန်ထမ်း ဖြစ်လျှင်၊ ဥပမာ သာသနာတော် အုပ်စု ဘုန်းတော်ကြီးထံ၊
- သူတို့သည် ဓမ္မအဖွဲ့ဝင် ဖြစ်လျှင် သူတို့၏ ဓမ္မဂိုဏ်းချုပ်ကြီးထံ၊
- သူတို့သည် Archdiocese အတွင်းရှိ သူတို့၏ တာဝန် သို့မဟုတ် အလုပ်နှင့် ဆက်သွယ်ပြီး တရားစွဲ သို့မဟုတ် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ် ခံခဲ့ရလျှင်။

ကလေးများနှင့် လူငယ်များအား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း ကြေညာချက်

ကလေး ဘေးကင်းလုံခြုံရေး ကျင့်ဝတ် စည်းကမ်း ကြေညာစာတမ်း Child Safety Code of Conduct Declaration ကို ရေးဖြည့်ရေးမှာ မယ်လ်ဘုန်း ကက်သလစ် Archdiocese (Catholic Archdiocese of Melbourne) ၏ သာသနာတော်အဖွဲ့၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်း တစ်ခုခုတွင် အမှုထမ်းလိုသူ အတွက် လိုအပ်ချက် တစ်ခုဖြစ်သည်။

ယင်းကြေညာချက်ကို တင်သွင်းရန် ပျက်ကွက်မှုမှာ လေးနက်သည့် ချိုးဖောက်မှုဖြစ်ပြီး စည်းကမ်းပိုင်းဆိုင်ရာ အရေးယူမှု ကြိုရနိုင်ပါသည်။

Archdiocese ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများသည် ကလေးများနှင့် လူငယ်များ အားလုံးတို့ကို စောင့်ရှောက်ပေးရေး ကတိကို ပေးထားသူများ ဖြစ်ကြပြီး ကလေးများနှင့် လူငယ်များကို အလွဲသုံးစား ပြုခံရမှု နှင့် အန္တရာယ် ပုံစံ မျိုးစုံမှ ကာကွယ်ပေးရန် ဆီလျော်သည့် ခြေလှမ်းများကို အတတ်နိုင်ဆုံး ချမှတ် ဆောင်ရွက်ပေးရန် တာဝန်ယူရပါသည်။ Catholic Archdiocese of Melbourne တွင် ဓမ္မဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများ နှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများသည် ကလေးများနှင့် လူငယ်တို့၏ ကျန်းမာရေး နှင့် ဘဝချမ်းမြေ့ရေးကို စောင့်ရှောက်ပေးရန် ပေးထားသည့် ကတိကို ဖြည့်စွမ်းပေးရန်၊

ကလေးများကို အလွဲသုံးစား ပြုလုပ်ခံရမှု နှင့် အန္တရာယ်မှ ဘေးကင်းအောင် ထားရှိပေးခြင်း

- စိတ်ပိုင်း၊ ရုပ်ပိုင်း နှင့် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အလွဲသုံးစားမှု သို့မဟုတ် လျစ်လျူရှုမှု အပါအဝင် ကလေး အလွဲသုံးစား ပြုလုပ်မှု သို့မဟုတ် အန္တရာယ် ပုံစံတစ်ခုခုတွင် မပါဝင် မပတ်သက်စေရခြင်း၊
- ရုပ်ပိုင်းအရ ဒဏ်ခတ်မှု သို့မဟုတ် နှိမ်ချမှု၊ ရက်စက်မှု၊ ခြောက်လှန့်မှု သို့မဟုတ် သိက္ခာချရာကျသည့် အပြုအမူ ပုံစံမှန်သမျှကို ရှောင်ရှားခြင်း၊
- ရုပ်ပိုင်းအရ ထိတွေ့မှုမှာ ဆီလျော်ပြီး နှောင့်ယှက်မှုကင်းကာ လိင်ပိုင်း သဘာဝကို မဆောင်ကြောင်း သေချာပါစေ။
- ကလေးများနှင့် လူငယ်များနှင့် ဆက်ဆံရာတွင် မျက်နှာသာပေးမှု နှင့်/သို့မဟုတ် လက်သပ်မွေးမှုမျိုးဟု ထင်မှတ်စရာ ဖြစ်လာမည်ကို ရှောင်ပါ။

မယ်လ်ဘုန်း Archdiocese သည် ကလေးများ၊ လူငယ်များနှင့် ထိရှလွယ်သည့် သက်ကြီးများ အားလုံးတို့၏ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး၊ ဘဝချမ်းမြေ့ရေးနှင့် သိက္ခာလေးစားရေးကို သန့်ရှင်းစွာ ချထားသည်။

ကလေးများနှင့် လူငယ်များ ကာယ်စောင့်ရှောက်ပေးရေး

ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း (Safeguarding Children and Young People Code of Conduct)

- ကလေးများနှင့် လူငယ်များနှင့် ဆက်သွယ်ပြောဆိုရာတွင် လေးစားမှုကို ပြသည့် ဘာသာစကားကို သုံးပြီးကလေးများနှင့် လူငယ်များကို ထိခိုက်စေသော၊ စိတ်ဓာတ်ကျစေသော၊ ကြောက်လန့်စေပြီး သိက္ခာနိမ့်ချရာ ကျသော ဘာသာစကားနှင့် လေသံမျိုးကို ရှောင်ရှားပါ။
- လိင်သဘောပါသော၊ ခွဲခြားဆက်ဆံရာကျပြီး အသားအရောင် ခွဲခြားမှုဆန်သည့် ဘာသာစကားမျိုး၊ မဖွယ်ရာသည့် ဟာသ၊ နောက်ပြောင်မှု သို့မဟုတ် သွယ်ဝိုက် ပြောဆိုမှုကို ရှောင်ပါ။

ရုပ်ပိုင်းအရ နှင့် စိတ်ပိုင်းအရ ဘေးကင်းလုံခြုံသည့် ဝန်းကျင်ကို ဖန်တီးပေးခြင်း

- သက်ကြီးတစ်ယောက်တည်း ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ်နှင့် မကျန်ရစ်စေလျက် သက်ကြီးများက ကလေး သို့မဟုတ် လူငယ်တို့အား အလွဲသုံးစားခံရမည့် အန္တရာယ်မျိုး ဖြစ်စေနိုင်မည့် ထိတွေ့မှုမျိုးကို ရှာကြံနေသူ မဟုတ်စေရကြောင်း သေချာပါစေ။
- သင်၏ စောင့်ရှောက်မှု လက်အောက်မှာ ရှိနေသည့် ကလေးများ သို့မဟုတ် လူငယ်များကို တချိန်လုံး သင့်လျော်စွာ ကြီးကြပ်ထားကြောင်း သေချာပါစေ။
- ကလေးများနှင့် သို့မဟုတ် လူငယ်များ၏ အပြုအမူကို အပြုသဘောသို့ လမ်းညွှန်ပေးရန် တရားမျှတပြီး လေးစားမှုရှိကာ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဆီလျော်သော မဟာဗျူဟာများကို အသုံးပြုပါ။
- ကလေးများနှင့် သို့မဟုတ် လူငယ်များ၏ ဓာတ်ပုံများ သို့မဟုတ် ဗီဒီယိုကို မိဘ သို့မဟုတ် အုပ်ထိန်းသူတို့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် သာသနာတော်အဖွဲ့၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်း အတွင်းမှာ ရိုက်ကူးဖြစ်ကြောင်း သေချာပါစေ။
- လူမှု မီဒီယာ သို့မဟုတ် ဒစ်ဂျစ်တယ် ဆက်သွယ်ပြောဆိုမှုကို အသုံးပြုမှုမှာ ကလေးများနှင့် လူငယ်များကို အသုံးပြုမှုမျိုး သို့မဟုတ် အန္တရာယ် ရင်ဆိုင်မည့် ပုံစံမျိုး မဖြစ်ပါစေနှင့်။
- ကလေးများနှင့် လူငယ်များအပေါ်ကြီးမားစွာ သက်ရောက်မှု ရှိနိုင်သည့် ရုပ်ပိုင်း သို့မဟုတ် ပတ်ဝန်းကျင် ဆိုင်ရာ အန္တရာယ် မှန်သမျှကို ဖယ်ရှားပစ်ရန် နှင့်/သို့မဟုတ် အနည်းဆုံး ဖြစ်စေရန် လုပ်ဆောင်ပါ။
- ကလေးများနှင့် လူငယ်များအား စောင့်ရှောက်မှုထဲ မပါဝင်မီ သို့မဟုတ် ပါဝင်နေစဉ် အရက် သို့မဟုတ် ဥပဒေနှင့် ဆန့်ကျင်သော ဆေးများကို မသုံးစွဲပါနှင့် သို့မဟုတ် ဆေးစာဖြင့် သောက်ရသည့် ဆေးဝါးများ၏ ကြီးမားသည့် အာနိသင် အောက်မှာ မရှိစေရပါ။
- ကလေးများ နှင့် လူငယ်များအား အရက်နှင့် မူးယစ်ဆေးများကို မပေးသွင်းပါနှင့်။
- ရာဇဝတ် ပြစ်မှုဖြင့် တရားစွဲခံရလျှင် (CAM သာသနာတော် အဖွဲ့၊ အေဂျင်စီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းတွင် ပါဝင်လုပ်ဆောင်မှုနှင့် ဆက်စပ်ပြီး ပြစ်မှုကျူးလွန်သည့် ရာဇဝင် မှတ်တမ်း စစ်ဆေးလွှာကို ပြုလုပ်ရသူ ဖြစ်လျှင်) အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းကို ချက်ချင်း အသိပေးပါ။

မယ်လ်ဘုန်း Archdiocese သည် ကလေးများ၊ လူငယ်များနှင့် ထိရှလွယ်သည့် သက်ကြီးများ အားလုံးတို့၏ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး၊ ဘဝချမ်းမြေ့ရေးနှင့် သိက္ခာလေးစားရေးကို သန့်ရှင်းစွာ ချထားသည်။

ကလေးများနှင့် လူငယ်များ ကာကွယ်ရေးစည်းကမ်းချက်များ

ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း (Safeguarding Children and Young People Code of Conduct)

ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် လက်တွဲပါဝင်ရေးကို ပံ့ပိုးပေးရန်

- ကလေးများနှင့် လူငယ်များ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး၊ လက်တွဲပါဝင်ရေးနှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များဖြင့် အားဖြည့်ပေးရေးကို မြှင့်တင်ပါ။
- မသန်စွမ်းကြသော၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဘာသာစကားအရ မတူကွဲပြားသည့် နောက်ခံများရှိကြသော၊ လိင်တူခြင်း ဆွဲဆောင်မှု ရှိကြသော၊ လိင်ဆက်ဆံမှုနှင့် လိင်ဆိုင်ရာ မတူကွဲပြားမှု ရှိကြသော နှင့် ကနဦးတိုင်းရင်းသားများနှင့် Torres Strait Islander ပြည်သူများ၏ ကလေးများနှင့် လူငယ်များ အပါအဝင် ကလေးများနှင့် လူငယ်များ လက်တွဲပါဝင်မှုကို ပံ့ပိုးပေးပါ။

လေးစားထိုက်သော ဆက်ဆံမှုများကို မြှင့်တင်ပေးခြင်း

- ကလေးများနှင့် လူငယ်များနှင့် အပြုသဘော ဆောင်ပြီး လေးစားမှုရှိသည့် အပြန်အလှန် ဆက်ဆံမှုကို ပြုလုပ်ပြီး သူတို့၏ ရပိုင်ခွင့်များနှင့် သိက္ခာကို မြှင့်ပေးပါ။
- ကလေးများနှင့် လူငယ်များ၏ ရှုထောင့်များကို နားစွင့်ပေးပြီး လေးစားပါ။

ကလေးများနှင့် လူငယ်များ၏ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုကို ကာကွယ်ပေးရန် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခြင်း

- ကလေးများနှင့် လူငယ်များ၏ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုဆိုင်ရာ စိုးရိမ်မှုများကို နားစွင့်လျက် ထောက်ခံ တုံ့ပြန်ပေးပါ။
- ကလေး၏ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ စိုးရိမ်မှုများ၊ အစီရင်ခံစာများ သို့မဟုတ် ဖွင့်ထုတ်ပြောဆိုမှု မှန်သမျှကို သက်ဆိုင်ရာ ကလေးများအား ကာကွယ်ရေး အာဏာပိုင်အဖွဲ့များထံ (ဥပမာ၊ ကလေး ကာကွယ်ရေး (Child Protection) (DHHS)၊ Victoria ရဲ့ ဤမူဝါဒ၏ တောင်းဆိုချက်များနှင့်အညီ ကျွမ်းကျင်သူ စံနှုန်းများ ယူနစ် (Professional Standards Unit) ထံ တင်ပြပေးပါ။

**ကလေးများနှင့် လူငယ်များ ကာယ်စောင့်ရှောက်ပေးရေး
ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း (Safeguarding Children and Young People Code of Conduct)**

ကျွန်ုပ်တို့သည် ကလေး ဘေးကင်းလုံခြုံရေး ကျင့်ဝတ် စည်းမျဉ်း (Child Safety Code of Conduct) ကို ဖတ်ရှုခဲ့ပြီး (Catholic Archdiocese of Melbourne) တွင် ကလေးများ နှင့် လူငယ်များနှင့် လုပ်ကိုင်ရာတွင် လိုက်နာရန် တာဝန်ယူပါသည်။

ကြေညာချက်		
အမည် (အပြည့်အစုံ)	လက်မှတ်	ရက်စွဲ
		/
လိပ်စာ-		/
သက်သေ၏ အမည် (အပြည့်အစုံ)	လက်မှတ်	ရက်စွဲ
		/

*



ဗားရှင်း 2: နိုဝင်ဘာ 2021
Professional Standards Unit
psu@cam.org.au